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REFERAT  
 

FOA Nordsjælland - Social- og sundhedssektoren 
 

Dato: 12.09.2023 kl. 08:30 – 15:30 
Sted: FOA Nordsjælland, Den røde fane I og II 
Arkivsag: 17/23488 
  
Tilstede:  Anette Linderstrøm , Britt Wendelbo Christensen, Kate Margrethe 

Pandorff, Tatiana Vends Skov, Birgitte Joan Petersen, Margit Gurli Koch, 
Anne Mette Nørgaard Linsaa, Manuela de Lima Press, Monia Brøgger-
Stoltz, Cathrine Striib Sveegaard, Signe Brinkler Larsen  

  
Fremmødte 
suppleanter: 

 

  
Ikke tilstede:  Rie Andersen, Sadieh Masri-Pedersen 
  
Andre: Tanja Nielsen 
  
Referent: Signe Brinkler Larsen 
  
Mødeleder: Margit Koch 
  

 
 
 
 

DAGSORDEN  Side 

Formalia 

32/23 23/421265-1 Kl. 08:45 Velkomst 3 

33/23 23/421265-2 Kl. 08:50 Valg af mødeleder 3 

34/23 23/421265-3 Kl. 08:52 Godkendelse af dagsorden 4 

Til behandling 

35/23 23/421265-4 Kl. 08:55 Bestyrelsesmøder 2024 4 

36/23 23/421265-5 Kl. 09:00 Opfølgning på bestyrelseskonferencen på Bornholm 5 

37/23 23/421265-6 Kl. 09:45 Ekstraordinær generalforsamling i Social- og 
sundhedssektoren 6 

38/23 23/421265-7 Kl. 10:30 OK24 7 
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39/23 23/421265-8 Kl. 11:00 Besøg af central sektorformand Tanja Nielsen 7 

40/23 23/421265-9 Kl. 13:15 Handleplan 2023-24 9 

41/23 23/421265-
10 Kl. 14:40 DM i SKILLS 2024 10 

Faste punkter 

42/23 23/421265-
11 Kl. 14:55 Orientering 11 

43/23 23/421265-
12 Kl. 15:05 Statusregnskab 12 

44/23 23/421265-
13 Kl. 15:10 Punkter TR skal orienteres om 13 

45/23 23/421265-
14 Kl. 15:15 Opfølgning på punkter til næste dagsorden 13 

46/23 23/421265-
15 Kl. 15:20 Eventuelt 14 

47/23 23/421265-
16 Kl. 15:25 Evaluering af dagens møde 14 
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Formalia 

32/23 Kl. 08:45 Velkomst 
 
Behandlet af Mødedato Sagsnr 
1 FOA Nordsjælland - Social- og sundhedssektoren 12.09.2023 32/23 

 
 
Indledning: Mette byder velkommen og oplyser om praktiske informationer ifm. 

bestyrelsesmødet. 
 

 
Indstilling:     Til efterretning. 
 
 
 
Mødebehandling  
Mette bød velkommen. 
 
 
Beslutning  
Taget til efterretning. 
 
[Gem]  
 
 
33/23 Kl. 08:50 Valg af mødeleder 
 
Behandlet af Mødedato Sagsnr 
1 FOA Nordsjælland - Social- og sundhedssektoren 12.09.2023 33/23 

 
 
Indledning: Margit er mødeleder på dagens møde. 

Jf. mødelederlisten er Tatiana mødeleder på næste møde den 29. november 
2023. 
 

 
Indstilling:     Til godkendelse. 
 
 
Mødebehandling 
- 
 
Beslutning  
Taget til efterretning. 
 
[Gem]  
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34/23 Kl. 08:52 Godkendelse af dagsorden 
 
Behandlet af Mødedato Sagsnr 
1 FOA Nordsjælland - Social- og sundhedssektoren 12.09.2023 34/23 

 
 
Indledning: Den udsendte dagsorden gennemgås af mødeleder og indstilles til 

godkendelse. 
 

 
 
Indstilling:     Til godkendelse. 
 
 
 
Mødebehandling 
- 
 
Beslutning  
Godkendt. 
 
[Gem]  
 
 
 
Til behandling 

35/23 Kl. 08:55 Bestyrelsesmøder 2024 
 
Behandlet af Mødedato Sagsnr 
1 FOA Nordsjælland - Social- og sundhedssektoren 12.09.2023 35/23 

 
 
Indledning: Forslag til bestyrelsesmøder 2024: 
 
 Bestyrelsesmøder: 
 ● 23/1 
 ● 21/3 
 ● 12/9 
 ● 20/11 
 
 Bestyrelseskonference: 
 ● 11-12/6 
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Indstilling:    Til drøftelse og stillingtagen.  
 
 
 
Mødebehandling 
Bestyrelsen drøftede de foreslåede datoer. 
 
 
Beslutning  
Der er ønske om at have møder i første halvdel af februar, i maj (i forlængelse af bestyrelseskursus), 
konference i juni og de foreslåede efterårsmøder. Det blev derfor besluttet at møderne den 23.1 og 
21.3 skal ændres. 
Der afholdes et ekstraordinært bestyrelsesmøde i forlængelse af den ekstraordinære 
generalforsamling.  
 
[Gem]  
 
 
36/23 Kl. 09:00 Opfølgning på bestyrelseskonferencen på Bornholm 
 
Behandlet af Mødedato Sagsnr 
1 FOA Nordsjælland - Social- og sundhedssektoren 12.09.2023 36/23 

 
 
Indledning: Bestyrelseskonferencen havde et overordnet formål om at opleve 

Folkemødet og ikke mindst samle ny og/eller anderledes viden sammen til 
inspiration. 

 
 Bestyrelsen skal drøfte turens indhold og udbytte ift. om, der er blevet lyttet 

til temaer, der fx kan arbejdes videre med.  
 Drøftelsen kan evt. tage afsæt i disse spørgsmål: 
 

- Oplevede I debatter, der gjorde indtryk? 
- Hørte I oplæg om nye tendenser eller lign. som vi med fordel kan dykke 

ned i? 
- Hvordan oplevede I at være på konference ”på en anden måde end I 

plejer”? 
 
 
Indstilling:     Det indstilles, at bestyrelsen drøfter konferencen på Bornholm, og hvordan 

der evt. kan arbejdes videre med nogle af de temaer, der blev lyttet til oplæg 
op.  
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Mødebehandling 
Mette fortæller på næste bestyrelsesmøde om et oplæg fra Folkemødet om inddragelse af 
civilsamfundet og robusthedskommissionen.  
Det var en positiv oplevelse af være afsted sammen og fagligt interessant. Fremadrettet kan det være 
en idé at være lidt mere strategisk og aftale uformelle kaffemøder med politikere.  
 
Beslutning  
Kate laver en forespørgsel på om huset er ledigt i 2024 og der arbejdes videre med muligheden for at 
bestyrelsen kan tage af sted igen.  
Det blev desuden besluttet at bestyrelsen tager en temadrøftelse med afsæt i oplæg fra Folkemødet.  
 
Der forhåndsreserveres bord på ”Ella’s Restaurant og Konditori” i Allinge til torsdag d. 13/6, kl. 18.30. 
 
Til orientering kostede sidste års konference på Bornholm ca. kr. 21.000,- alt inkl., hvilket er ca. kr. 
10.000,- under en ”normal” konference. 
 
[Gem]  
 
 
37/23 Kl. 09:45 Ekstraordinær generalforsamling i Social- og 
sundhedssektoren 
 
Behandlet af Mødedato Sagsnr 
1 FOA Nordsjælland - Social- og sundhedssektoren 12.09.2023 37/23 

 
 
Indledning: Social- og sundhedssektoren i FOA Nordsjælland skal have ny sektorformand 

senest 31. marts 2024. Det betyder, at der er, skal afholdes ekstraordinær 
generalforsamling i 1. kvartal af 2024. 

 Det er derfor også ved at være tid til at drøfte forberedelserne til det 
kommende formandsskifte, herunder en god overlevering til den nyvalgte 
sektorformand.  
 

 
 
Indstilling:     Det indstilles, at bestyrelsen drøfter den kommende ekstraordinære 

generalforsamling i sektoren. 
 
 
 
Mødebehandling 
Mette redegjorde for tankerne omkring afholdelsen af den ekstraordinære generalforsamling og den 
overgang, der gerne skal foregå efter valget af en ny sektorformand.  
 
 
Beslutning  
Det drøftes på bestyrelsesmødet i november, hvordan overdragelsen fra Mette til ny sektorformand 
skal foregå.  
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[Gem]  
 
 
38/23 Kl. 10:30 OK24 
 
Behandlet af Mødedato Sagsnr 
1 FOA Nordsjælland - Social- og sundhedssektoren 12.09.2023 38/23 

 
 
Indledning: Kravsindsamlingen til OK24 er ved at være afsluttet, og der har den 4.9 været 

møde for afdelingens tillidsvalgte og den 6.9 været møde for alle medlemmer 
i Region Hovedstaden, hvor de kommende overenskomstforhandlinger har 
været drøftet. 

 Bestyrelsen har nu mulighed for at drøfte de mere sektorspecifikke områder 
af OK24, og hvordan man ønsker at arbejde med temaet, hvilke aktiviteter 
sektoren kan tage del, hvilke forventninger der er til 
overenskomsforhandlingerne mv.  
 

 
Indstilling:     Det indstilles, at bestyrelsen drøfter OK24 
 
 
 
 
Mødebehandling 
Mette fortalte om OK24 busturen. 
Bestyrelsen drøftede forløbet omkring indsamling af krav, hvor opfattelsen har været at vi har været 
for sent i gang med arbejdet. Drøftelserne omkring OK24 kunne være startet tidligere og være 
synliggjort mere ude på arbejdspladserne. Der er et behov for at de tillidsvalgte er klædt på til at 
formidle de vigtige OK24-budskaber.  
 
 
Beslutning  
Det undersøges hvad der er af kampagne-materiale, samt hvad der kommer med af forslag til 
forhandlingsbordet.  
 
[Gem]  
 
 
39/23 Kl. 11:00 Besøg af central sektorformand Tanja Nielsen 
 
Behandlet af Mødedato Sagsnr 
1 FOA Nordsjælland - Social- og sundhedssektoren 12.09.2023 39/23 

 
 
Indledning: Bestyrelsen får besøg af central sektorformand Tanja Nielsen, som vil fortælle 

om det arbejde, hun er gået i gang med som nyvalgt sektorformand og om de 
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relevante dagsordener, som hun ser at social- og sundhedssektoren skal 
markere sig på de kommende år. 

 
 Tanja har fået nedenstående oplæg:  
 

- Hvad er dine ønsker og visioner for social- og sundhedssektoren? Hvilke 
mærkesager eller ”kæpheste” har du, og hvordan arbejder du med dem? 

- Hvad bliver vig�ge poli�ske og faglige dagsordener for social- og 
sundhedssektoren i frem�den? 

- Hvordan kan vi som lokal bestyrelse byde ind med input �l dit arbejde? 
- Hvad er dine tanker om FOAs struktur og evt. sammenlægning af 

sektorer? 
 

 
 
Indstilling:     Det indstilles, at bestyrelsen drøfter de temaer som Tanja Nielsen kommer 

med sit input til. 
 
 
 
 
Mødebehandling 
Tanja fortalte om sit arbejde som sektorformand og den centrale sektors mærkesager. Tanja berørte 
blandt andet:  

- Det der arbejdes med centralt skal være i øjenhøjde med det lokale 
arbejde 

- FOA skal have en stærkere krop og en slankere krop (oplæg �l 
kongresserne 2023) 

- Mulighed for at booke et oplæg om den danske model og de �llidsvalgtes 
rolle 

- Social- og sundhedssektoren kommer også �l at spille en rolle i�. 
planerne om at lave tre nye sektorer. 

- 2024 bliver et faglighedsår 
- Mange dagsordener skal op på ”fællesskabsbordet” – forstået på den 

måde at der er en del områder som går på tværs af sektorerne og som 
der skal laves nogle fællesskabsløsninger på. 

- Poli�ske dagsordener: Ældrelov og frisætelse, psykiatri, sektorovergange 
fra soma�kken �l kommuner, rekruteringsudfordringen 

- Specialistuddannelser for social- og sundhedsassistenter med ønske om 
en karrierevej inden for demens eller psykiatri. Tanja vil gerne arbejde 
videre med uddannelser i akut sygepleje og pallia�on.  

 
Beslutning  
Taget til efterretning. 
 
[Gem]  
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40/23 Kl. 13:15 Handleplan 2023-24 
 
Behandlet af Mødedato Sagsnr 
1 FOA Nordsjælland - Social- og sundhedssektoren 12.09.2023 40/23 

 
 
Indledning: Bestyrelsen besluttede på forrige konference en række temaer som skulle 

drøftes i løbet af det kommende år. Der er primært blevet arbejdet med 
temaet om ”Strategi for kompetenceudvikling”, men heller ikke dette emne 
er helt udtømt. 

 Det kan derfor overvejes om et eller flere af temaerne i handleplanen skal 
arbejdes videre med det kommende år.  

 Bestyrelsen kan også drøfte om den måde handleplanen har været udformet 
på i år er den rette, eller om der er ønsker til at strukturere drøftelserne 
anderledes. 

 
- Får vi de temadrøftelser ud af bestyrelsesmøderne, som vi ønsker 
- Får vi skabt de handlinger vi ønsker? 
- Er der temaer, som vi skal huske, og derfor bør sikre drøftelsen af ved at 

tilføje dem til handleplanen? 
 

 
Indstilling:     Det indstilles, at bestyrelsen drøfter den seneste handleplan og beslutter 

temaer for handleplanen 2023-24. 
 
 
Bilag: Handleplan 2022-23 
 
 
Mødebehandling 
Forslag til handleplanspunkter: 

- Robusthedskommission/opgaveglidning 
- Civilsamfundet 
- Fra del�d �l fuld �d – er det den bedste rekruteringsmetode? 
- Den centrale sektors temaer 
- Medlemsarrangementer 

 
Faste punkter hvert år:  

- OK24 
- Den årlige gennemgang af afdelingens lønindsats  

 
Det er ønsket at have få temaer på dagsordenen i løbet af året, så der er tid til at gå i dybden med 
drøftelserne. Der er enighed om at skabe nogle dagsordener med mere ejerskab. Temaerne der 
drøftes i bestyrelsen skal også trækkes ud til medlemmer og TR/netværk.   
 
Beslutning  
På bestyrelsesmødet i november udarbejdes der et årshjul med 1-2 temaer. 
 
Fremadrettet skal handleplanen ligger til grund for vores sektorarrangementer. 
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[Gem]  
 
 
41/23 Kl. 14:40 DM i SKILLS 2024 
 
Behandlet af Mødedato Sagsnr 
1 FOA Nordsjælland - Social- og sundhedssektoren 12.09.2023 41/23 

 
 
Indledning: FOA Nordsjælland har tradition for at være med i arbejdet omkring SKILLS, 

hvor der hvert år bliver koordineret en række opgaver som fx elevvagt, 
dommeropgaven, bemanding af FOA-stand mv. Der har også nogle år været 
mulighed for fælleskørsel til mesterskaberne for dem, der vil opleve det som 
tilskuer. 

 Typisk har sektorformanden været bindeleddet i arbejdet mellem sektoren 
og de øvrige FOA-afdelinger, men som bekendt skal der i 1. kvartal vælges ny 
sektorformand, som til den tid skal overveje sit engagement i de forskellige 
opgaver/arrangementer. Det giver bestyrelsen en mulighed for at drøfte, 
hvordan man som sektor kan bakke op om SKILLS og om det er 
sektorformanden eller et andet bestyrelsesmedlem, der påtager sig at være 
kontaktperson ind i arbejdet. 

  
Mette vil gennemgå de forskellige opgaver, der er før og under afviklingen af 
SKILLS, samt lægge op til en drøftelse af, hvordan FOA Nordsjælland skal 
fortsætte med at være aktive i dette arbejde.  
 

 
 
Indstilling:     Det indstilles, at bestyrelsen drøfter, hvordan man i sektoren fremadrettet 

kan engagere sig i forberedelser og afvikling af SKILLS. 
 
 
 
Mødebehandling 
Mette fortalte om de seneste års udvikling inden for SKILLS, hvor der nu er mulighed for at stille op til 
skolemesterskaber, regionsmesterskaber, Danmarksmesterskaber og Euroskills. 
 
Da Mette snart træder af kunne det være en mulighed at et bestyrelsesmedlem overtager de 
opgaver Mette har løst i SKILLS-samarbejdet. 
Der er kick-off møde den 28.10 og selve regionsmesterskaberne den 28.11. 
 
Beslutning  
Cathrine overvejer om hun har mulighed for at gå ind i arbejdet, og ellers afventer det en ny 
formand.  
 
[Gem]  
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Faste punkter 

42/23 Kl. 14:55 Orientering 
 
Behandlet af Mødedato Sagsnr 
1 FOA Nordsjælland - Social- og sundhedssektoren 12.09.2023 42/23 

 
 
Indledning: 
 
Der informeres om: 
 

• EPN v/Mete:  
Der er afholdt konference d. 28. og 29. august, hvor forbundet var inviteret med.  I første 
omgang havde både Tanja Nielsen og Vinni Jakobsen tilkendegivet, at de ville deltage, men 
da der er været megen usikkerhed omkring struktur og kongres, meldte Tanja fra på grund af 
tidsnød, men Vinni deltog. Jeg er meget usikker på om forbundet vil overtage medlemskabet 
at EPN. Derfor vil jeg kort efter konferencen kontakte Tanja Nielsen for at spørge hende, om 
hun kan se forbundet i det arbejde. Hvis ikke vil jeg orientere EPN’s formandskab om at FOA 
Nordsjælland trækker sig ud. Indtil det er afklaret om Forbundet overtager, er FOA 
Nordsjællands kontingent for 2024 på 300 €. 

 
• Årsmøde for �llidsvalgte 2023 – sektor�d v/Mete:   

Igen i år har alle 3 sektorer set en mening med at slå os sammen om et fælles og meget 
aktuelt emne på sektordagen. Vi har en hel dag, og vi er blevet enige om følgende program – 
Formiddag:  Foreningen ”Lige adgang” v/Muneeza Rosendahl, emne: Er der diversitet på 
arbejdspladsen? Kan mangel på diversitet føre �l eller være en form for krænkelse? Over 
frokost: ”privat sektor�d”, hvad skal vi drø�e; Hvordan får vi baglandet med på at drø�e 
diversitet? OK 24? Navnebeskytelse?  E�er kaffe: Foredrag: v/IKEA chef Sara Lynge 
Skovhede, Equality, diversity & inclusion leader i IKEA, fortæller om IKEAs arbejde med LGBT+ 
liges�lling, og hvilke muligheder og udfordringer, hun møder i arbejdet, herunder hvordan de 
sikrer medarbejdernes opbakning og involverer de �llidsvalgte. 

 
• FOA kongres 2023 v/Mete:  

Der var oprindelig lagt op �l at den ordinære kongres skulle udvides med 1 dag for, at man 
kunne behandle og vedtage en frem�dig struktur. Det valgte Forbundet at ændre, så der blev 
indkaldt �l en ekstraordinær Strukturkongres, der blev afviklet d. 01.09.23 i Odense. Der blev 
taget s�lling �l en anbefaling fra strukturudvalget (Se bilag). Den ekstraordinære kongres 
vedtog forslagene fra HB med stort flertal. 

 
• LUU v/Mete:  

FOA Nordsjælland har overtaget formandskabet i LUU Nord. Så Mete Linsaa er blevet 
formand for LUU Nord, og Vilja Stanke fra Helsingør er blevet næs�ormand. Jeg syntes vi har 
et godt samarbejde i formandskabet, og har nogenlunde en den samme dagsorden for vores 
arbejde. Så jeg tænker, at vi kan få sat nogle gode dialoger i gang. Vi har lige fået en status på 
det arbejde, der er lavet fra SPU (Strategisk partnerskab om uddannelse). Der fremgår det, at 
kun 49% af social- og sundhedsassistenterne føler sig klædt ordentlig på �l deres prak�k, 
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medens 60% af social- og sundhedshjælperne føler sig godt klædt på �l prak�kken. Det er en 
undren, at der er så stor forskel, og det vil vi dykke ned i og finde ud af, om det har en 
sammenhæng med det store antal social- og sundhedsassistentelever, der bliver flytet fra 
assistent- �l hjælperuddannelse.  

 
• Elevarbejde v/Mete:  

Vi vedtog i det �dlige forår at ændre på vores skolebesøg, så vi nu hver anden uge er 1 dag 
på skolen i Helsingør, 1 dag på Munkeengen og 1 dag på Milnersvej. Vi har fordelt det sådan, 
at jeg og June er de gennemgående personer på skolen i Helsingør, og jeg og Sanne fra FOA 
Frederikssund ski�es mellem Munkeengen og Milnersvej. Det ser ud �l, at det er den rig�ge 
løsning, og vi får generelt kontakt med mange forskellige på den måde. 
 

• Deltagere �l central sektorårsmøde v/Mete 
 

• Nyt fra PenSam v/Margit 
 

• Faglighedsambassadør v/Brit 
 

• Opfølgning på navnebeskytelsesprojektet v/Brit 
  
 
 
 
Indstilling:     Til efterretning. 
 
 
Bilag: Hovedbestyrelsens beslutningsforslag til den ekstraordinære kongres 1. 

september 2023 
 
 Bilag C til hovedbestyrelsens beslutningsforslag 
 
 
Mødebehandling 
Orienteringspunkterne blev gennemgået. 
Der er forslag om, at et af temaerne til sektortiden bliver navnebeskyttelse – Britt kontakter Emil. 
 
Ift. sektorårsmøde – Britt forventes at blive inviteret som faglighedsambassadør og vi derfor har tre 
pladser til årsmødet. Når det er bekræftet at Britt får en plads via forbundet tilmeldes Mette, Margit 
og Monia.  
 
Beslutning  
Taget til efterretning.  
 
[Gem]  
 
 
43/23 Kl. 15:05 Statusregnskab 
 
Behandlet af Mødedato Sagsnr 
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1 FOA Nordsjælland - Social- og sundhedssektoren 12.09.2023 43/23 
 
 
Indledning: Statusregnskab til orientering. 

 
 
Indstilling:     Til efterretning. 
 
 
Bilag: Statusregnskab pr. 31.08.2023 
 
 
Mødebehandling 
Regnskabet blev gennemgået og der er ønske om at få en opdateret version, hvor udgifterne fra 
bestyrelseskonferencen figurerer. 
 
 
Beslutning  
Taget til efterretning. 
 
[Gem]  
 
 
44/23 Kl. 15:10 Punkter TR skal orienteres om 
 
Behandlet af Mødedato Sagsnr 
1 FOA Nordsjælland - Social- og sundhedssektoren 12.09.2023 44/23 

 
 
Indledning: Sektorbestyrelsen beslutter, hvorvidt der er punkter fra dagens møde, som 

skal videreformidles til sektorens tillidsrepræsentanter. Det aftales ligeledes, 
hvordan formidlingen foregår. 

 
 
Indstilling:     Til drøftelse og stillingtagen. 
 
 
 
Mødebehandling 
- 
 
Beslutning  
- 
 
[Gem]  
 
 
45/23 Kl. 15:15 Opfølgning på punkter til næste dagsorden 
 



 14  

Behandlet af Mødedato Sagsnr 
1 FOA Nordsjælland - Social- og sundhedssektoren 12.09.2023 45/23 

 
 
Indledning: Sektorbestyrelsen foretager en opfølgning fra dagens møde samt drøfter 

hvilke punkter, der tages på næste møde. 
 

 
 
Indstilling:     Til drøftelse og stillingtagen. 
 
 
 
Mødebehandling 

- Årshjul 
- Løn 
- Formandsski�e/ekstraordinær generalforsamling 

 
Beslutning  
Punkterne tages på dagsorden. 
 
[Gem]  
 
 
46/23 Kl. 15:20 Eventuelt 
 
Behandlet af Mødedato Sagsnr 
1 FOA Nordsjælland - Social- og sundhedssektoren 12.09.2023 46/23 

 
 
Indledning: Her kan punkter, som ikke nåede dagsordenen, tages op for en kort 

redegørelse. 
 

 
 
Indstilling:     Til efterretning. 
 
 
 
Mødebehandling 
- 
 
Beslutning  
-  
 
[Gem]  
 
 
47/23 Kl. 15:25 Evaluering af dagens møde 
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Behandlet af Mødedato Sagsnr 
1 FOA Nordsjælland - Social- og sundhedssektoren 12.09.2023 47/23 

 
 
Indledning: Evaluering af dagens møde. 

 
 
 
Indstilling:     Til efterretning. 
 
 
 
Mødebehandling 
Bestyrelsen tog en runde på evaluering af mødet.  
 
Beslutning  
- 
 
[Gem]  
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